

1. Record Nr.	UNINA9910597137703321
Autore	Walser Simone
Titolo	Totungsdelikte in der Schweiz von 1990 bis 2014 // Simone Walser, Nora Markwalder, Martin Killias
Pubbl/distr/stampa	Zurich : , : sui generis Verlag, , 2022
Descrizione fisica	1 online resource (999 pages) : illustrations
Disciplina	364.15230973
Soggetti	Homicide - Statistics Homicide - Switzerland
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references.
Nota di contenuto	Inhaltsverzeichnis -- Vorwort -- Inhaltsverzeichnis -- Tabellenverzeichnis -- Literaturverzeichnis -- Anhang Fragenkatalog.
Sommario/riassunto	<p>Homicides are among the most serious offenses with serious consequences both for the relatives of victims and perpetrators and for the sense of security of the general population. This book is based on the Swiss Homicide Monitor, a database that includes all intentional homicides in Switzerland since 1990. The book provides clear information on the perpetrators, victims, circumstances of the crime, the motives behind the killing, the course of the procedure and the legal qualifications. Furthermore, individual specific types of homicides (homicide-suicides, mass and serial murders, etc.) are analyzed in depth.</p> <p>Totungsdelikte gehören zu den schwerwiegendsten Delikten mit gravierenden Folgen sowohl für die Angehörigen von Opfern und Tätern/Täterinnen als auch für das Sicherheitsgefühl der Allgemeinbevölkerung. Das vorliegende Buch basiert auf dem Swiss Homicide Monitor, einer Datenbank, die sämtliche vorsätzliche Totungsdelikte in der Schweiz seit 1990 umfasst. Im Buch werden in anschaulicher Weise Informationen zu den Tätern/Täterinnen, Opfern, Tat Umständen, den Motiven des Totungsdelikts sowie zum Verfahrensablauf und zur rechtlichen Qualifikation aufgezeigt. Weiter werden einzelne spezifische Typen von Totungsdelikten (Homizid-Suizide, Massen- und Serienmorde etc.) vertieft analysiert.</p>

